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לחברי איגוד המתכננים שלום רב,

בתחילת	השנה	האחרונה	התקיים	הכנס	השנתי	של	איגוד	המתכננים.	הכנס	
נערך	בהשתתפותם	 העירונית".	הכנס	 "איכות	החיים	 בנושאים	של	 התמקד	
וביה"ס	 האדם	 וסביבת	 לגיאוגרפיה	 המחלקה	 אביב	 תל	 אוניברסיטת	 של	
של	 בהיבטים	 עסק	 הכנס	 אביב-יפו.	 תל	 ועירית	 עזריאלי	 ע"ש	 לאדריכלות	
תכנון	ועיצוב	המרחב	העירוני	על	כל	מגוון	מרכיביו	תוך	התייחסות	לנושאים	
חברתיים,	כלכליים	וארגוניים.	במסגרת	הכנס	הועלו	במושב	הבוקר	למעלה	
של	 דיון	 התקיים	 מקבילים,	 מושבים	 בעשרה	 הרצאות	 וארבעים	 ממאה	
מהנדסי	ערים	ממטרופולין	תל-אביב	בהנחיית	מתכננת	מחוז	תל-אביב	והוצגה	
החשיבה	התכנונית	הכוללת	והדילמות	המרכזיות	העומדות	בפני	המתכננים	

ומקבלי	ההחלטות.	

לראשונה	נערכה	השנה	סדנת	מתכננים	מקדימה	יום	לפני	הכנס	בהשתתפות	
עסקה	 אשר	 האדם,	 וסביבת	 לגיאוגרפיה	 המחלקה	 תל-אביב	 אוניברסיטת	
השתתפו	 בסדנא	 חדשים".	 חשיבה	 וכווני	 מיתוסים	 "עירוניות,	 בנושא	
מתכננים,	אדריכלים	אנשי	אקדמיה	וסטודנטים.	תוצרי	הסדנא	הוצגו	במושב	

המליאה	ועררו	ענין	רב.

במושב	המליאה	התקיים	פנל	דיונים	בראשות	מר	אופיר	פינס,	שהשתתפו	בו	
ראשי	ערים	של	תל-אביב,	חולון,	נצרת	ומודיעין	ואשר	עסק	בהיבטי	איכות	
האיגוד	 של	 השנתי	 הכנס	 והפריפריה.	 המרכז	 בערי	 העירוני	 והתכנון	 החיים	
והן		 האיגוד	 מחברי	 הן	 מגוונים	 קהלים	 אליו	 ומשך	 מרובה	 להצלחה	 זכה	

אורחים	מקהילת	המתכננים

הקשורים	 רבים	 בנושאים	 האיגוד	 עסק	 האחרונה	 השנה	 מחצית	 במהלך	
למעמד	המתכננים	ויצוגם	במערכות	השונות	וקיים	מגוון	פעילויות:

המועצה	 אותנו	 אירחו	 בסיור	 איקומוס:	 בהשתתפות  מגידו  לתל  סיור 
האזורית	תל	מגידו	ורשות	שמורות	הטבע.	בסיור	הוצג	האתר	על	ההיסטוריה		
השונות	 והפרשנויות	 שנים	 ממאה	 יותר	 במהלך	 בו	 שנערכו	 החפירות	 של	
הדילמות	 הוצגו	 בהמשך	 התארוך.	 ולשיטת	 לתקופה	 בהתאם	 לממצאים	
התכנוניות	סביב	מגמות	פיתוח	באזור	לעומת	שימור	של	הסביבה	העוטפת	את	

האתר.	אנו	מודים	למארחים	ולחברים	שאירגנו	את	הסיור.

של	 קידומו	 התכנון	 מנהל	 בוחן	 אלה	 בימים	 "דיורית":	 בנושא  עגול  שולחן 
ביחידת	 מדובר	 לדיור.	 אפשריים	 פתרונות	 ממגוון	 כאחד	 "הדיוריות"	 רעיון	
עצמאי	 באופן	 לתפקד	 היכולה	 ראשית,	 דיור	 ליחידת	 סמוכה	 נלווית,	 דיור	
או	לחילופין	כחלק	מהיחידה	הראשית.	היחידה	תתוכנן	מראש	ובאופן	חוקי	
החיים	 מעגל	 לאורך	 המשפחה	 לצרכי	 בהתאם	 יהיה	 בה	 והשימוש	 ככזאת,	
בעקבות	 ובהשלכותיה.	 בהצעה	 לדיון	 עגול	 שולחן	 קיים	 המשפחתי.האיגוד	
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הדיון	הוציא	האיגוד	נייר	עמדה	אשר	הוגש	למשרד	הפנים.	אירגנה	את	המפגש	
וגיבוש	נייר	העמדה	מטעם	האיגוד	–	אדר.	ברכה	אור

ערב עיון להצגת תמ"א 1:	תמ"א	1	המקודמת	היום	על	ידי	מינהל	התכנון	הוצגה	
בערב	עיון	שאירגון	איגוד	המתכננים.	הוצגו	הדילמות	שבהכנת	תוכנית	אחודה	
תשתיות	 בנושא	 הארציות	 המתאר	 מתוכניות	 נכבד	 חלק	 להחליף	 שמטרתה	
ושטחים	פתוחים.	שאלות	אלה	מעסיקות	את	ציבור	המתכננים	העובדים	עם	
את	 לאחד	 הניסיון	 כולה.	 התכנון	 מערכת	 ואת	 שיגרה	 כבדרך	 אלה	 תוכניות	
התוכניות	על	כל	שינוייהן	למערכת	אחת	מנוסחת	ובהירה	הוא	משימה	חשובה	
ומורכבת.	בערב	העיון	נחשפנו	לחלק	מהבעיות	הכרוכות	בניסיון	זה.	האיגוד		
רואה	חשיבות	גדולה	בהכרת	החשיבה	והתהליכים	העומדים	מאחורי	הארגון	
מחדש	של	התכנון	הארצי	ומעונין	להיות	שותף	לחשיבה	שמאחורי	מהלך	זה.		
קוטוק	 ,לעודד	 קפלן	 למוטי	 דרוקמן,	 לדורון	 התכנון,	 למנהל	 מודה	 האיגוד	

ולדויד	רוטר	על	הצגת	התוכנית.

דיון	 התקיים	 והאקדמיה:	 המתכננים  איגוד  בין  הקשר   - עגול  שולחן 
למוסדות	 למקצוע	התכנון,	 בסוגיות	החשובות	 עסק	 עגול	אשר	 שולחן	 סביב	
המכשירים	מתכננים	ולעוסקים	בו	ובעיקרן:	חיזוק	ההכרה	במעמד	המתכננים	
למקצוע	 המודעות	 קידום	 ואזורי,	 עירוני	 לתכנון	 הלימוד	 מסלולי	 ובוגרי	
התכנון,		גיבוש	עמדות	משותפות	בנושאי	תכנון	עכשווים.	בדיון	השתתפו	נציגי	

האקדמיות	בהם	נערכים	לימודי	תכנון	וחברי	ועד	האיגוד

בדיון	הוצגו	על	ידי	ערן	רזין,	עדנה	לרמן	ואשר	כהנא	הפעולות	הנערכות	בימים	
הזהות	 את	 לחזק	 שמטרתם	 אפשריים	 פעולה	 מסלולי	 על	 דיון	 ונערך	 אלה	

העצמית	ואת	המוניטין	של	מקצוע	מתכנן	הערים	והאזורים	שעיקרם:	

במכרזים	 המקצוע	 לייחוד	 כקריטריון	 האקדמי	 התואר	 חשיבות	 הדגשת	 	•
במסגרות	 הנלמדים	 ואיכותם	 ליבה	 לימודי	 הגדרת	 חשיבות	 ובציבור:	
של	 וקיומה	 בתכנון	 האקדמית	 ההכשרה	 חשיבות	 הודגשה	 האקדמיות.	
לתחום	התמחויות	משנה	 יש	 אם	 גם	 ליבה,	 לימודי	 של	 מוסכמת	 מסגרת	

מגוונות.					

קידום	קוד	אתי	למתכננים. 	•

קידום	"רישום	עצמי"	-	החייאת	פנקס	המתכננים	והפרדת	הקריטריונים	 	•
להכללה	בפנקס	מהקריטריונים	לחברות	באיגוד	המתכננים.	

	- המתכנן	 למקצוע	 הציבורית	 המודעות	 לחיזוק	 נוספות	 פעולות	 קידום	 	•
ל"שיווק"	המקצוע	שהוא	עדין	עלום	לציבור.

שיוכל	 רלוונטי,	 אקדמי	 מוסד	 מכל	 אחד	 נציג	 לפחות	 ובו	 פעולה	 ועד	 הוקם	
בהקשר	 תגובה/פעולה	 נדרשת	 כאשר	 המתכננים	 איגוד	 ועד	 עם	 ביחד	 לפעול	

לסוגיות	הקשורות	למעמד	המתכנן,	להצעות	חוק	וכד'.	

מפגש להצגת תמ"א 35: איגוד	המתכננים	בשיתוף	עם	איגוד	מהנדסי	הערים	
יצא	בפניה	למינהל	התכנון	להציג	ולערוך	דיון	עם	קהילת	המתכננים	על	תמ"א	

35	ועדכוניה.	

שיתוף פעולה וקידום השיח עם מנהל התכנון: ביוזמת	ראש	מינהל	התכנון,	
ערים,	 מהנדסי	 איגוד	 וביניהם	 המקצועיים	 האיגודים	 מוזמנים	 שורץ	 בינת	
עמותת	האדריכלים,	איגוד	אדריכלי	הנוף	ואיגוד	המתכננים,	לשיחות	עדכון	
תכנון	 נושאי	 קידום	 לקראת	 התכנון	 מינהל	 בהערכות	 השינויים	 והכרת	
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מורכבים,	ארגון	מערך	התכנון	ומבנה	התוכניות	הארציות	והמקומיות.	יו"ר	
עבודת	 סכום	 כוללנית.	 מתאר	 תוכנית	 בנושא	 במפגשים	 משתתפת	 האיגוד	
הצוות	המקצועי	עומד	בפני	סיום	ויפורסם	בימים	אלה.	מינהל	התכנון	קיים,	
עסקו	 אשר	 טוראל,	 ירון	 בהנחיית	 וסדנא	 דיונים	 השנתי,	 הכנס	 במסגרת	

בנושאים	אלה.

יערך	 אשר	 הבא	 השנתי	 הכנס	 לקראת	 נערכים	 אנו	 הקרוב:	 השנתי  הכנס 
בפברואר	2014	בירושלים	בשיתוף	עם	המכון	ללימודים	עירוניים	ואזוריים,	
ירושלים.	 ועיריית	 בצלאל	 עירוני	 לעיצוב	 התכנית	 העברית,	 האוניברסיטה	
המועד	 לשמירת	 קורא	 קול	 פתוחים"	 קצוות	 עם	 "תכנון	 יהיה	 הכנס	 נושא	

ולתרומת	מאמרים	והרצאות	יצא	לחברים	לאחר	החגים.

התכנון	 של	 לדמותו	 חשיבות	 רבי	 הם	 השנה	 בפנינו	 העומדים	 הנושאים	
מזמנם,	 הקדישו	 אשר	 החברים	 לכל	 מודים	 אנו	 המקצועית.	 והפרופסיה	
קוראים	 מטרותיו,	 וקידום	 האיגוד	 בפעולות	 חלק	 ונטלו	 מאמצים	 השקיעו	
מעגל	 יורחב	 כי	 ומקווים	 השוטפת	 בפעילות	 ולהשתתף	 להמשיך	 לחברים	

המשתתפים	בפעילויות	השונות	ובקידום	מטרות	האיגוד.

אנו	מאחלים	לכל	חברי	האיגוד	שנה	טובה	ועבודה	פוריה.

אדר' עדנה לרמן
יו"ר	איגוד	המתכננים	בישראל


